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Protokół nr 1/11 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

odbytego w dniu 18 stycznia 2011 r. w Sali sesyjnej Urzędu Gminy w Goleszowie 

 
 W posiedzeniu, któremu przewodniczył Karol Lipowczan udział wzięli członkowie 

Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do nin. protokołu oraz zaproszeni 

goście – lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan o godzinie 1500 otworzył posiedzenie 

Komisji i po powitaniu gości i członków Komisji oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w 

posiedzeniu uczestniczy 6 członków Komisji, co wobec składu Komisji wynoszącego 7 

członków stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nieobecny radny Leszek Szlauer. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan przedstawił przedmiot działania 

Komisji, który przedstawia się następująco: 

1) opiniowanie spraw dotyczących:  
a) projektu budżetu Gminy,  

b) wykonania budżetu Gminy,  
c) projektów studium i planów zagospodarowania przestrzennego Gminy,  

d) programów gospodarczych Gminy,  
e) dróg gminnych i organizacji ruchu drogowego,  

f) zaopatrzenia ludności w wodę oraz prowadzenia gospodarki ściekowej,  
g) komunalnego budownictwa mieszkaniowego i gospodarki nieruchomościami,  

h) prac remontowych obiektów innych niż oświatowe, kulturalne i sportowe,  
i) porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej,  

j) cmentarzy gminnych,  
k) ochrony środowiska i przyrody,  

l) działalności Gminnej Spółki Wodnej,  
m) herbu Gminy, nazewnictwa ulic, placów i wznoszenia pomników,  

n) współpraca z organizacjami zajmującymi się sprawami rolnictwa,  
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2) sporządzanie i przedstawianie Radzie Gminy rocznych sprawozdań z działalności 
komisji.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan odczytał zapis z ustawy o samorządzie 

gminnym - Art. 21. 

1. Rada gminy ze swojego grona może powoływać stałe i doraźne komisje do określonych 

zadań, ustalając przedmiot działania oraz skład osobowy. 

3. Komisje podlegają radzie gminy, przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z 

działalności. 

4. W posiedzeniach komisji mogą uczestniczyć radni niebędący jej członkami. Mogą oni 

zabierać głos w dyskusji i składać wnioski bez prawa udziału w głosowaniu. 

 

Następnie przewodniczący przedstawił projekt porządku obrad: 

 

1. Analiza stanu i ilości dróg asfaltowych w poszczególnych sołectwach. 

2. Analiza stanu mostów, przepustów, rowów i chodników. 

3. Przyjęcie systemu remontów kapitalnych dróg. 

4. Informacja o współpracy Śląskiej Izby Rolniczej i Ośrodka Doradztwa                            

Rolniczego z gminą. 

5. Sprawy bieżące. 

 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar zawnioskował, aby po części wstępnej udać się do 

Cisownicy na wizje lokalną. 

Porządek obrad został zmieniony i przedstawia się następująco: 

 

1. Informacja o współpracy Śląskiej Izby Rolniczej i Ośrodka Doradztwa                            

Rolniczego z gminą. 

2. Analiza stanu i ilości dróg asfaltowych w poszczególnych sołectwach. 

3. Analiza stanu mostów, przepustów, rowów i chodników. 

4. Przyjęcie systemu remontów kapitalnych dróg. 

5. Sprawy bieżące – wizja lokalna: wyjazd do Cisownicy. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
W tym momencie na posiedzenie Komisji przybył radny Leszek Szlauer. 
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Ad.1. Informacja o współpracy Śląskiej Izby Rolniczej i Ośrodka Doradztwa                        

Rolniczego z gminą. 

Komisja przed posiedzeniem otrzymała pisemne informacje: 

− Sprawozdanie z działań Rady Powiatowej Śląskiej Izby Rolniczej za 2010 rok, pismo 

to stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu, 

− Informacja Ośrodka Doradztwa Rolniczego, pismo to stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

Przedstawiciele Śląskiej Izby Rolniczej Marcin Sikora i Bogusław Michalik udzielili 

członkom Komisji informacji na temat swojej działalności.  

Przedstawiciel Ośrodka Doradztwa Rolniczego Krystian Kamieniorz nie przybył na 

posiedzenie Komisji. 

W trakcie dyskusji poruszony został temat sieci melioracyjnych. Podsumowując dyskusję 

Komisja postawiła następujące wnioski:  

1. Komisja wnioskuje za pośrednictwem Spółki Wodnej o skierowanie wniosku do 

Wydziału Budownictwa przy Starostwie Powiatowym  o egzekwowanie procedur 

i prawa budowlanego związanego z odbiorem odtworzonej sieci melioracyjnej przy 

nowo powstałych budynkach. 

2. Komisja wnioskuje, aby Wójt Gminy wystąpił do Spółki Wodnej o odszkodowanie za 

wydanie błędnej decyzji,  w sprawie remontu ul. Kozakowickiej. 

 

Informacje Śląskiej Izby Rolniczej i Ośrodka Doradztwa Rolniczego zostały jednogłośnie 

przyjęte przez Komisję. 

 

Ad.2. Analiza stanu i ilości dróg asfaltowych w poszczególnych sołectwach oraz 

Ad.3. Analiza stanu mostów, przepustów, rowów i chodników. 

 

Inspektor ds. planowania przestrzennego i budownictwa Iwona Bujok poinformowała, że 

tworzona jest wstępna inwentaryzacja urbanistyczna układu drogowego gminy - do studium 

drogowego Gminy Goleszów. Pierwsza część analizy została już zakończona. Analiza tego 

opracowania będzie pomocna dla Referatu drogowego przy podejmowaniu decyzji 

dotyczących remontów dróg. Opracowanie to jest do wglądu w Referacie planowania 

przestrzennego. 

Kolejno Kierownik Referatu drogowego Jerzy Sikora przedstawił członkom Komisji 

informację na temat ilości dróg asfaltowych w Gminie Goleszów. Kierownik poinformował, 
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że średnia dróg asfaltowych  podniosła się o 10% w stosunku do dróg utwardzonych 

kamieniem (po dwóch cyklach kapitalnego remontu dróg). Długość dróg, które zmieniły 

nawierzchnię z walcówki na asfaltową w poszczególnych sołectwach wynosi: 

 

Goleszów Dolny (580 m): 

−  ul. Spółdzielcza  380m, 

−  ul. Rolnicza  200 m  

 

Goleszów Górny (1900 m): 

−  ul. Wąska   300 m 

−  ul. Szeroka   300 m 

− ul. Leśna   250 m  

− ul. Olimpijska  250 m 

− ul. Różana i Folwarczna 800 m 

 

Goleszów Równia (1500 m): 

− ul. Przelotowa  600 m 

− ul. Pszenna   400 m 

− ul. Brzozowa   300 m 

− ul. Wałowa   200 m 

 

Kisielów (1150 m): 

− ul. Spokojna   600 m 

− ul. Widokowa  150 m  

− ul. Polna   100 m 

− ul. Prosta   300 m 

 

Kozakowice (850 m): 

− ul. Wesoła   200 m 

− ul. Polna   350 m 

− ul. Ogrodowa   300 m 

 

 

 

Leszna Górna (1060 m): 

− ul. Spacerowa (do Kuczery) 300 m 

− ul. Potok    300 m 

− ul. Kropiowicka   250 m 

− ul. Główna (do Pindora) 70 m 

− ul. Miodowa (do Cieślara) 40 m 

− ul. Spacerowa (do Pluty)  100 m 

 

Puńców (600 m): 

− ul. Myśliwska  250 m 

− ul. Spacerowa  250 m 

− ul. Rolnicza   100 m 

 

Bażanowie (2300 m): 

− ul. Dworska   500 m 

− ul. Rolnicza   600 m 

− ul. Zielona   200 m 

− ul. Bażantów   700 m 

− ul. Leśna   300 m 

 

Cisownicy (500 m): 

− ul. Zielinówka  400 m 

− do Sikory 1  100 m 

 

Dzięgielów (900 m): 

− ul. Obwodowa  400 m 

− ul. Boczna   200 m 

− ul. Kamienna  200 m 

− ul. Targoniny  100 m 

 



Godziszów (2500 m): 

− Ćwierci 700 m 

− do Białonia 700 m 

− Bładnice  500 m 

− do Tymona  500 m 

− do Raszki  100 m 

 

Kierownik Jerzy Sikora przedstawił również szacunkowe dane dotyczące ilości dróg 

utwardzonych (emulsja, asfalt) w poszczególnych sołectwach: 

§ Bażanowie  95% 

§ Cisownicy   68% 

§ Dzięgielów   71% 

§ Godziszów   75% 

§ Goleszów Dolny  92% 

§ Goleszów Górny  98% 

§ Goleszów Równia  78% 

§ Kisielów   86% 

§ Kozakowice   68% 

§ Leszna Górna  67% 

§ Puńców   40%  

 

Komisja otrzymała również zestawienie dróg gminnych o zniszczonej nawierzchni 

planowanych do remontów, zestawienie to stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

Kolejno kierownik Jerzy Sikora przedstawił następujące informacje: 

− mosty uszkodzone przez powódź zostały wyremontowane z funduszy 

powodziowych; są to mosty: w Bażanowicach na ul. Kościelnej, w Dzięgielowie na 

ul. Spacerowej i na ul. Turystycznej (most dojazdowy do kamieniołomu), 

w Puńcowie na ul. Kojkowickiej. Wyremontowany został również przepust 

w Puńcowie na ul. Skowronków. 

− wyremontowane zostały również drogi uszkodzone przez powódź: ul. Wysoka 

w Puńcowie, droga w Cisownicy koło cmentarza i osunięta skarpa. 
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− most na ul. Polnej w Puńcowie nie został zakwalifikowany do remontu z funduszu 

powodziowego. Do remontu kwalifikuje się również most na potoku Radoń 

w Cisownicy i dwa mosty w Lesznem Górnej. 

− sklasyfikowanych mostów w Gminie jest 26 (posiadają książki obiektów): 

w Puńcowie 8, w Dzięgielowie 5, w Bażanowicach 3, w Lesznej Górnej 1, 

w Godziszowie 1, w Goleszowie Dolnym 3 i w Cisownicy 5. 

− na ul. Wiejskiej kończony będzie remonty przepustu (obróbka wlotu i wylotu).   

− co roku czyszczonych jest ok. 2 km rowów. 

 

Ad. 5. Sprawy bieżące – wizja lokalna: wyjazd do Cisownicy. 

O godz. 16.20 Komisja przerwała posiedzenie i udała się na wizję lokalną do Cisownicy. 

Posiedzenie Komisji zostało wznowione o godz. 17.10.  

 

Po wizji lokalnej w Cisownicy Komisja przedyskutowała problem budowy mostu na potoku 

Radoń w Cisownicy, na który przeznaczona jest w budżecie kwota 40 000 zł.  

Efektem dyskusji był następujący wniosek: 

 

3.  Komisja wnioskuje do Wójta Gminy o oszacowanie kosztów budowy mostu na 

potoku Radoń w Cisownicy w rejonie Pani Oreł, oraz ustalenie długości drogi w okolicy 

działek Pana rusz  i oszacowanie kosztów wykorytowania i wykonania walcówki na tym 

odcinku drogi. 

 

Ad.4. Przyjęcie systemu remontów kapitalnych dróg. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poinformował, że w budżecie Gminy na rok 

2011 na kapitalne remonty dróg przeznaczona jest kwota 300 000 zł. Według czteroletniego 

systemu kapitalnego remontu dróg w tym roku remontowane mają zostać drogi w sołectwach: 

Goleszów Dolny, Goleszów Górny i Bażanowice. W poprzednich latach na remonty dróg 

przeznaczane były większe kwoty, co i tak nie było wystarczające. Przewodniczący Komisji 

wymienił ilość dróg asfaltowych w poszczególnych sołectwach: 

• Bażanowice: 10 952 m 

• Cisownica: 19 000 m 

• Dzięgielów: 11 550 m 

• Godziszów: 11 732 m 
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• Goleszów Dolny: 15 500 m 

• Goleszów Górny: 11 017 m 

• Goleszów Równia: 13 400 m  

• Kisielów: 5 530 m  

• Leszna Górna: 11 200 m  

• Kozakowice: 11 000 m  

• Puńców: 13 700 m 

 

Komisja omówiła również pokrótce temat reorganizacji Referatu Drogowego. Temat ten 

będzie szerzej omawiany na kwietniowym posiedzeniu, jednakże Komisja przedstawiła 

następujące  propozycje zmian: 

− zobligować kierownika Referatu Drogowego do przygotowania rocznego 

harmonogramu prac Referatu Drogowego, 

− wprowadzić dziennik prac, które służba drogowa ma wykonać w danym terminie, 

− prace administracyjne podzielić pomiędzy kierownika Referatu Drogowego 

i podinspektora ds. gospodarki magazynowej i cmentarzy komunalnych, 

− wyznaczyć jednego brygadzistę, który będzie koordynował pracę. 

 

Po zakończeniu dyskusji na temat systemu remontów kapitalnych dróg Komisja postawiła 

następujący wniosek: 

4. Komisja wnioskuje, że przychyliła się do kontynuacji czteroletniego systemu 

kapitalnego remontu dróg, z pominięciem w tym roku sołectw: Goleszów Dolny, 

Goleszów Górny i Bażanowice i przejście do następnego cyklu, tj. remont kapitalny dróg 

w sołectwach: Godziszów, Kisielów i Kozakowice.  

  
Ad. 5. Sprawy bieżące 

Radny Kazimierz Wisełka zaproponował, aby Komisja otrzymała od Referatu drogowego 

wykaz z ilością dróg, chodników, mostów i przepustów.   

Radny Leszek Szlauer zapytał, czy będzie dalej kontynuowana inwestycja budowy chodnika 

koło przedszkola w Goleszowie oraz czy została już odebrana budowa placu zabaw koło 

przedszkola. 

Przewodniczący Rady Dariusz Orawiec odpowiedział, że plac zabaw został już  odebrany. 
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Radny Leszek Szlauer zasugerował, aby Gmina wynajmując firmę do likwidacji drzew, 

dopatrzyła również, by zostały zfrezowane  pnie. 

Radny Krzysztof Kohut zapytał, czy zostaną wydzielone w tym roku środki na remonty 

bieżące dla poszczególnych sołectw. 

Radny Kazimierz Wisełka poinformował, że ta kwestia omawiana będzie na posiedzeniu 

Komisji Finansów i Inwestycji w marcu (wraz z nowo wybranymi sołtysami). 

Radny Paweł Górniak zapytał, czy istnieje możliwość zorganizowania zbiórki starych 

mebli, sprzętu AGD i RTV, opon (ogólnie surowców wtórnych). 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar odpowiedział, że stare komputery i sprzęt AGD można 

oddawać w siedzibie Referatu drogowego przy ul. Zakładowej. Jeśli chodzi o zbiórkę 

sprzętów wielkogabarytowych – finanse publiczne nie pozwalają na jej sfinansowanie.   

Radny Krzysztof Kohut poprosił, aby zmobilizować firmę „Metalplast” z siedzibą 

w Goleszowie do posprzątania placu wokół firmy, ponieważ wiatr roznosi folie na pobliskie 

pola. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar odpowiedział, że przekaże informację, gdyż jutro wybiera 

się na spotkanie z prezesem tej firmy. 

Radny Karol Sojka poinformował, że mieszkańcy Strzelbin w Bażanowicach złożyli petycję 

w sprawie budowy chodnika przy ul. Cieszyńskiej w Bażanowicach. Radny zakomunikował, 

że skieruje w tej sprawie interpelację do Wójta. 

 Przewodniczący Rady Dariusz Orawiec dodał, że na tym odcinku brakuje czterech lamp, 

gdyby cały odcinek był oświetlony, zwiększyłoby to bezpieczeństwo. Przewodniczący 

poruszył jeszcze raz temat budowy chodnika koło przedszkola. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że projekt jest już gotowy, jest decyzja na 

budowę. Został złożony projekt do programu LGD o dofinansowanie. Kosztorys opiewa na 

317 000 zł, na tą inwestycję przeznaczona jest w budżecie kwota 117 000 zł, brakuje 

200 000 zł. LGD nie przyjęło wniosku z powodów formalnych. Są więc dwa wyjścia w tej 

sytuacji: poszukać środków w budżecie i zrealizować zadanie, albo poczekać na kolejny 

konkurs.  

Na zakończenie przewodniczący Rady Dariusz Orawiec przedstawił informację dotyczącą 

terminów posiedzeń Komisji stałych Rady Gminy. Posiedzenia komisji od miesiąca lutego 

2011 r. odbywać się będą w stałych terminach.  

W każdą ostatnią środę miesiąca odbywać się będzie sesja, co zostało już wcześniej ustalone.  
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Natomiast posiedzenia komisji odbywać się będą: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa:  środa – tydzień przed 

sesją; kolejno: 

Komisja Rewizyjna: czwartek,  

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia: poniedziałek,  

Komisja Finansów i Inwestycji: wtorek (dzień przed sesją). 

W dniu sesji Przewodniczący poszczególnych Komisji powinni podać pracownikowi biura 

Rady propozycje osób, które mają być zaproszone  na kolejne posiedzenie komisji. 

 

 

 
Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

podinspektor ds. obsługi Rady Gminy  

Magdalena Sikora- Poloczek  

 

 


